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بزرگترین اشتباه
 احسان تقدسی: »بزرگترین اشتباه آقای روحانی پذیرش بازگشت آمریکا 
به برجام بدون پرداخت خسارتی است که ایران متحمل آن شده است. پیام 

این موضوع برای طرف آمریکایی مشخص است.«
مگر شما زبان دنیا رو بلد نبودید؟

 امیر امیدنژاد: »معلوم شــد که مشکلات کشور از منتقدین آقای روحانی 
بوده نه مدیریت ایشــان و مجموعه شــان. آقای روحانی در این 7 سال چه 
کرده ای؟ چرا کره 1000تومنی 10 هزار تومن است! چرا پراید 7 تومنی 90 
میلیون شد! چرا پاســپورت بی اعتبارتر شد! چرا تا مرز جنگ رفتیم و ترور 

شد!؟ مگر شما زبان دنیا را بلد نبودید؟«
چرا معیشت در تنگناست؟

 وحید زارع: »دولت در انتهای ســال 9۸، بعد از تصویب بودجه 99، بدون 
پیش بینی منابع در بودجه 99، ۵0 درصد حقوق خدمات کشوری را افزایش 
داد و در بودجه 1۴00 هم نســبت به رقــم افزایش یافته ۲۵ درصد افزایش 
می دهد. در واقع بودجه 1۴00 نزدیک به 90 درصد افزایش حقوق دارد. پس 

چرا معیشت هنوز در تنگناست؟ چون بودجه نفتی است!«
ادعای نادرست

 FATF سیدیاســر جبرائیلی: » ادعای موافقت رهبر انقلاب با تصویب لوایح 
صحت نــدارد. طبق آئین نامه داخلی مجمــع، در صورتی که مجمع پس از 
یک سال درباره اختلاف ارجاعی مجلس و شورای نگهبان تصمیم گیری نکند، 
رای شــورای نگهبان محکّم خواهد بود. رئیــس جمهور خواهان تمدید این 

مهلت شده و رهبر انقلاب موافقت فرموده اند.«
پررویی اروپا

  مرتضی ســیمیاری: »اروپا حتی به یک کلمه از برجام پایبند نبوده؛ نفت 
نخریده، کالا نفروخته، تجار را به جرم دور زدن تحریم بازداشت کرده و حالا 
یک پرونده قضایی را بهانه یک  نشست نمایشی کرده است.فشار خارجی برای 

»حقوق بشر«یعنی ۸0 میلیون نفر دیگر هم قربانی شوند.«
رمان تخیلی بودجه

 ســید نظام الدین موسوی: »هرچه بیشــتر زوایای لایحه بودجه1۴00 را 
بررســی میکنم، به این نتیجه می رســم این احتمال که آقای روحانی با این 
بودجه در پی ارســال پیام ســازش به بایدن بوده، خیلی خوشبینانه است. 
احتمال قویتر این اســت که دنبال تحویل »زمین ســوخته« به دولت بعد 

هستند. چاره ای جز اصلاح کامل این »رمان تخیلی« نیست.«
اسب سفید اروپا 

 سعید قاسمی:»می گویند هرچه ســرتان می آید جواب ندهید شاید یک 
روزی گوشه نگاهی به شما بیندازیم. اروپا به بهانه حقوق بشر یک نشست را 
لغو می کند چراکه ایران از حق قانونی خود برای مقابله با خرابکاران استفاده 
نموده است. به خیال آقایان هم اروپا یک روزی با اسب سفید )شما بخوانید 

پژو( دوباره به سراغ ما می آید.«
چرا بودجه مهم است؟

 کاربری نوشت: »حساسیت بودجه 1۴00 زمانی معلوم می شود که به یاد 
بیاوریم دشمنان به طور دقیق آنرا مشاهده می کنند و با توجه به بودجه سال 
آینده نقشــه های خود را علیه تمامیت ارضی ما می کشند. بهترین پاسخ به  

آنها حذف بودجه نفتی است.«
کاری که دولت نکرد 

 دانیال معمار: »دولت برای تشــویق به فرزنــدآوری چه کرد؟ گفت یارانه 
نوزادان جدید را نمی دهد. حالا هیئت یامهدی)عج( در اسلامشــهر به اهالی 
گفته اند که با تولد فرزند جدید، هم هدیه یک میلیون تومانی می دهند و هم 
نیمی از هزینه پوشــاک و پوشک نوزاد را پرداخت می کنند. کاری که دولت 

نکرد، بچه های هیئت دارند می کنند.«

امتناع ترامپ 
از تزریق 

واکسن کرونا

در حالی که گزارش هایی از بروز آلرژی آمریکا
در تعدادی از افرادی که واکســن »فایزر-

بیون تک« را تزریق کرده اند، منتشر شده، 
رئیس جمهور آمریکا اعــلام کرد که فعلًا 

برنامه ای برای تزریق واکسن کرونا ندارد.
  بــه گــزارش خبرگــزاری صداوســیما، 

دونالد ترامپ در پیامی در صفحه شــخصی خود نوشت: »افرادی که در کاخ 
سفید کار می کنند باید واکسن را وقت دیگری در ادامه برنامه توزیع واکسن 
کرونا دریافت کنند، مگر آنکه به طور خاص )به دریافت آن( نیاز داشته باشند. 
درخواست کرده ام که این اصلاحات انجام گیرد، قرار نیست که واکسن بزنم، 

اما مشتاقانه منتظرم که در زمان مناسب این کار را انجام دهم. متشکرم.«
 اظهارات ترامپ در شــرایطی مطرح شــده اســت که آنطور که شبکه 
بی بی سی گزارش کرده است، ســازمان غذا و دارو در آمریکا )FDA(، مجوز 
اضطراری برای تزریق واکســن کرونا تولید شــرکت فایزر- بیون تک را مورد 
تأیید قرار  داد تا زمینه قانونی برای اســتفاده از آن در واکسیناسیون عمومی 

این شرکت فراهم شود.
طبق این گزارش، نهاد های مرتبط با توزیع این واکســن اعلام کرده اند 
که ظرف ۴۸ ســاعت آماده توزیع سراســری حدود ۶.۵ میلیون دوز از این 
واکسن در سراسر آمریکا هستند که قرار است به حدود سه میلیون سالمند 

در معرض خطر تزریق شود.
شــبکه راشــاتودی نیز در این خصوص گزارش کرد که اولین سری از 
تزریق واکسن فایزر در سراسر آمریکا برای کارکنان خدمات درمانی و افرادی 

همچون سالمندان صورت می گیرد که بیشتر در معرض خطر قرار دارند.
از طرف دیگر، چند روز پیش، رســانه های انگلیس گزارش کردند که دو 
کارمند بخش درمان انگلیس پس از تزریق دوز اول واکســن فایزر- بیون تک 

به آن آلرژی نشان داده اند.
پس از انتشار این خبر، مقام های بهداشتی در انگلیس تصریح کردند که 
افرادی که ســابق واکنش شدید آلرژیک دارند، نباید واکسن فایزر- بیون تک 

را تزریق کنند.

افزایش 
مرگ ومیر 

بر اثر گاز گرفتگی

مقامات محلی افغانستان می گویند در افغانستان
یک ماه اخیر ۱۲ تن در این کشــور بر اثر 
گازگرفتگی با بخاری گازی و زغالی جان 

باخته اند.
به گزارش ایسنا، با فرارسیدن زمستان در 
افغانستان همه ساله ده ها تن در اثر گازگرفتگی 

مسموم می شوند و در برخی موارد این پدیده هم سبب مرگ افراد می شود.
در افغانســتان مردم بیشتر برای گرم کردن منازل از بخاری های گازی و 
زغالی استفاده می کنند و مسئولان می گویند استفاده نادرست از بخاری های 

گازی و زغالی دلیل اصلی مسمومیت های گازی است.
بنابر گزارش شبکه خبری بی بی ســی، در یک رویداد تکان دهنده چند 
هفته قبل یک عروس و داماد در ولایت »پکتیا« دچار مســمومیت شــده و 

جان باختند.
در حادثه ای دیگر نیز در ولایت قندهار در جنوب افغانســتان هفت عضو 
یک خانواده شامل ســه زن و چهار کودک به دلیل استفاده از بخاری گازی 
دچار مســمومیت شــده و جان باختند. بنابر این گزارش، مقامات می گویند 
شمار دقیق جان باختگان بر اثر مســمومیت و گازگرفتگی در کل کشور در 
دســت نیست ولی به گفته آنها همه ساله در فصل سرما صدها حادثه از این 

دست در بیمارستان های محلی ثبت می شود.

احتمال تکرار 
پدیده نجومی 
پس از 800سال

جهان منتظــر تکرار پدیده نــادر نجومی 
»مقارنه« پس از ۸۰۰ سال باشید.

به گزارش تســنیم؛ در نخســتین شــب 
زمســتان، دو سیاره مشتری و زحل آن قدر به 
یکدیگر نزدیک خواهند شد که به نظر می رسد 

»یک سیاره دوتایی« شکل گرفته است.

این پدیده نادر که »مقارنه« نامیده می شــود، حدود ۸00 سال پیش رخ 
داده بود؛ درست قبل از کریسمس برای یک منظره نادر و دیدنی آماده شوید، 
این رویداد بزرگ در ۲1 دسامبر روز دوشنبه یکم دی  ماه 1399 رخ خواهد 
داد، زمانی که ســیاره های مشتری و زحل دو سیاره بزرگ منظومه شمسی، 
بســیار نزدیک به یکدیگر در آسمان ظاهر می شــوند که این واقعه از قرون 

وسطی تاکنون اتفاق نیفتاده است.
پرســتون دایچ، نویسنده و تهیه کننده آزمایشــگاه پیشرانش جت ناسا 
می گوید: این بزرگ ترین ارتباط مشتری و زحل در ۶0 سال آینده است و این 

دو سیاره تا سال ۲0۸0 در آسمان ظاهر نمی شوند.
»جفری  هانــت« مربی نجــوم در مورد این رویــداد می گوید: واقعه ۲1 
دســامبر را به آسانی می توان مشــاهده کرد، کافی است بعد از غروب آفتاب 
قدم به بیرون بگذارید تا ســیارات را در آســمان پیدا کنید. زحل و مشتری 
با کمک دوربین شــکاری یا تلسکوپ قابل مشــاهده خواهند بود و کسانی 
کــه می خواهند از این لحظه عکس بگیرند به راحتــی می توانند این کار را 
انجام دهند؛ یک دوربین ســه پایه ای با نوردهی تا 10 ثانیه می تواند سیارات 
و ستاره های پس زمینه را ضبط کند و این رویداد از هر نقطه روی زمین که 

آسمان صاف را ارائه می دهد قابل مشاهده است.

خودروهای یورو4 تولید شده، با مدل 9۸ پلاک می شود

توضیحاترئیسپلیسراهوردربارهبیاطلاعیبرخیرانندگانازجریمهدرعوارضیها

رئیس پلیس فتای پایتخت خبرداد

دستگیریبیشاز۳۰فردمرتبطباسایتهایشرطبندی

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تایید همه آنها از سوی کیهان نیست.

صفحه 10
سه شنبه ۲۵ آذر 1۳۹۹
۲۹ ربیع الثانی 1۴۴۲ - شماره ۲۲۶۳۶

رئیس پلیس فتای پایتخت اظهارداشــت: بیش از 
۳۰ نفر که به نوعی با ســایت های شرط بندی ارتباط 

داشتند، شناسایی و دستگیر شدند.
ســرهنگ داود معظمــی گــودرزی بــه خبرگــزاری 
سیما گفت: یکی از مشکلاتی که طی چند سال اخیر  و صدا
در فضای مجازی مطرح می شود سایت های شرط بندی است 

که این سایت ها در ماه های اخیر رو به افزایش است.
گودرزی با بیان اینکه افرادی که برای شــرط بندی به 
این سایت ها وارد می شوند، همه متضرر خواهند شد، افزود: 
متاســفانه تبلیغات گمراه کننده در فضای مجازی و سودای 
یک شبه پولدار شــدن در این تبلیغات به گونه ای است که 

عده ای را به سمت این شرط بندی ها می کشد.
وی ادامه داد: پلیس فتا با ورود به این موضوع از ماه های 
گذشته کسانی که به نوعی تبلیغ کننده این سایت ها بودند یا 

کارت بانکی خود را به این سایت ها می فروختند و همچنین 
عده ای که به طور مستقیم با گردانندگان اصلی این سایت ها 

همکاری می کردند را شناسایی و دستگیر کردیم.
به گفته رئیس پلیس فتای پایتخت، بیش از 30 نفر که 
به نوعی با سایت های شرط بندی ارتباط داشتند، شناسایی 

و دستگیر شدند.
گودرزی اظهارداشــت: علاوه بر اینکه شرکت کنندگان 
در این شــرط بندی ها پولی که وارد شــرط بندی می کنند 
از دســت می دهند، درگاه های جعلی نیز درست شده است 
که تمام مشــخصات بانکی این افراد را ثبت و تمام وجوهات 

شرکت کنندگان را خالی می کنند.
وی بیان داشت: شاید در دفعات اول و دوم مبالغ ناچیزی 
به شرکت کنندگان در این سایت ها ارائه شود، اما وقتی پول 
و سرمایه در این بازی ها افزایش پیدا می کند ناگهان پول آنها 

به یغما می رود.در اصل پول این افراد به جیب کسانی می رود 
که در خارج از کشــور از گردانندگان اصلی هستند که برای 

عیاشی خود از این پول ها استفاده می کنند.
رئیس پلیس فتای پایتخت گفت: همچنین این سایت ها 
از درگاه های اصلی بانک ها نیز استفاده می کنند، زیرا کسی 
که تقاضای استفاده از درگاه را می دهد در ابتدا برای کسب 
و کار تقاضــا می دهد، اما بلافاصله در مدت کوتاهی در قالب 

سایت شرط بندی شروع به کار می کند.
گودرزی افزود: کار های خوبی از ســوی پلیس فتا و قوه 
قضائیه درخصوص اســترداد گردانندگان این ســایت ها در 
خارج از کشــور انجام شده است، اما موضوع اصلی هوشمند 
 سازی بانک هاســت که با بانک ها رایزنی انجام شده است تا 
هر چه سریعتر با هوشمند  سازی سیستم بانکی جلوی این 

تخلفات گرفته شود.

از اختصاص پنج هزار دستگاه  شــهردار تهران 
اتوبوس به شهرداری های کشور با تصمیم ستاد کرونا 
خبر داد و گفت: نیمی از این اتوبوس ها به تهران تعلق 

می گیرد.
بــه گزارش خبرگزاری صدا و ســیما، پیروز حناچی در 
آیین افتتاح باغ سلیمانیه که دیروز با حضور رئیس و اعضای 
شورای شهر تهران برگزار شــد، اظهارداشت: خوشحالم که 
فرصت دیگری پیش آمد تا به قول هایی که به شــهروندان 
داده بودیم عمل کنیم، توســعه فضای سبز در تهران یکی از 

راهبرد های این دوره مدیریت شهری است.
حناچــی افزود: از ابتدای ایــن دوره 17 باغ تملک و به 
بوستان تبدیل شده است و تا خاتمه این دوره 17 باغ دیگر 

نیز به باغ های داخل محدوده شهر تهران اضافه خواهد شد.
وی با اشــاره به بهره برداری از باغ ســلیمانیه در منطقه 
1۴ ادامه داد: ســرانه فضای سبز این منطقه 9.۵ متر است، 
امــا هنگامی که به توزیع این ســرانه در نواحی منطقه نگاه 
می کنیم در می یابیم که این توزیع متعادل نبوده، لذا تملک 
و احداث چنین بوستان هایی می تواند در توزیع عادلانه سرانه 
فضای ســبز در نواحی موثر باشــد. این در حالی است که 

سرانه استاندارد در داخل محدوده شهر تهران بدون فضا های 
فرهنگی و ورزشی باید 1۲ متر باشد.

شهردار تهران با اشــاره به مصوبه اخیر ستاد ملی کرونا 
درباره حمل ونقــل عمومی و اختصاص پنج هزار دســتگاه 
اتوبوس برای اتوبوســرانی شهرداری های کشور گفت: حدود 
۵0 درصد اتوبوس ها متعلق به تهران اســت و شهرداری ها 
نیز سهم 17.۵ درصدی را در تامین این اتوبوس ها پرداخت 

خواهند کرد.
حناچی افزود: همچنین دولت قبول کرده است اعتباری 
برای باز ســازی واگن های نســل اول مصوب شــود و بحث 
اتوبوس هــای برقی را دنبال خواهیم کرد و این موارد جدا از 

مطالبات شهرداری از دولت خواهد بود.
توافق میان وزارت بهداشت 

و سازمان نظام پزشکی با شهرداری 
وی در بخــش دیگــری از صحبت های خــود به توافق 
میان وزارت بهداشت و ســازمان نظام پزشکی با شهرداری 
تهران اشــاره کرد و اظهارداشت: ما در کشور شبکه سلامت 
داریم، اما به دلایل مختلف این شبکه در تهران ضعیف است. 
به پیشنهاد همکاران در وزارت بهداشت، شهرداری امکانات 

ســلامت خود را به عنوان خانه های سلامت تبدیل می کند، 
البتــه تا پیش از این نیز این امکانات در اختیار شــهروندان 
بود، اما ماموریت رسمی که وزارت بهداشت از آن پشتیبانی 

کند، نبود.
برای توسعه مترو پایتخت به جای نجابت 

باید سماجت داشت
رئیس شــورای شــهر تهران نیز در مراســم افتتاح باغ 
سلیمانیه اظهار داشت: این باغ بخشی از عمارت ۲۵ هکتاری 
وثوق الدوله در جنوب شرق تهران است که با همکاری بنیاد 
مســتضعفان و شهرداری تبدیل به بوستان شد و از امروز در 

اختیار شهروندان قرار می گیرد.
به گزارش خبرگزاری فارس، محسن هاشــمی ادامه داد:  
در حال حاضر به جای اینکه شــاهد ساخته شدن مال ها و 
برج ها در تهران باشــیم بوستان ها و پارک های عمومی را در 
اختیار مردم قرار می دهیم، انتظار مردم از شهر این است که 
تهران تبدیل به شهر زندگی شود که راه  اندازی باغ سلیمانیه 

نقش مؤثری در این راستا دارد.
هاشــمی با اشــاره به کمبودهــای حمل ونقل عمومی 
در تهــران گفت:  در تحقق توســعه حمل ونقــل عمومی با 

مشــکل مواجهیم. ازدحام در سیســتم حمل ونقل عمومی 
و ترافیک از مشــکلات تهران اســت که در شــرایط کرونا 
وضعیت را حادتر کرده به طوری که نه معابر تهران ظرفیت 
اســتفاده از این حجم از خودروهای شــخصی را دارد و نه 
 حمل ونقل عمومی پاســخگوی مســافران در شرایط کرونا 

است.
وی افــزود:  از اولویت های مهم تهران تقویت حمل ونقل 
عمومی اســت که متأســفانه در اولویت مســئولان نیست 
و حمل ونقــل عمومــی شــهر مانند یک فرزنــد یتیم بین 
سیســتم بانکی، دولت، مجلــس و دســتگاه های مختلف 
ســرگردان اســت و هر جایی هــم که احســاس قدرت و 
 کنترل باشــد بخشــی از حــق این کودک یتیــم تصاحب 

می شود.
رئیس شــورای شــهر تهران تصریح کــرد: هر چند که 
حناچی بر رعایــت آداب و حرمت ها تأکید زیادی دارد ولی 
باید توجه داشــت بــرای گرفتن حق مــردم تهران بیش از 
نجابت نیاز به ســماجت داریم متأسفانه صدای کودک یتیم 
حمل ونقل عمومی در حال تضییع شــدن است و باید از آن 

پیشگیری کرد.

شهردار تهران خبر داد

اختصاص ۲۵۰۰ اتوبوس به تهران با تصمیم ستاد ملی کرونا

عملیات۳ایستگاهآتشنشانیدردریاچهچیتگر
برایبررسیاحتمالوجودتمساح

سخنگوی ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری تهران از عملیات سه ایستگاه آتش نشانی 
برای بررسی احتمال وجود تمساح در دریاچه چیتگر 

خبر داد.
ســید جلال ملکی به ایسنا گفت: در پی انتشار اخباری 
مبنی بر احتمال وجود تمســاح در آب های دریاچه شهدای 
خیلج فارس در محدوده شــمال غرب تهــران در روزهای 
گذشــته، تیم های آتش نشانی نســبت به گشت زنی در این 

محدوده اقدام کردند.

ملکی ادامه داد: تاکنون تمســاح یا حیوانی شبیه به آن 
در محیط پیرامونی دریاچه مشــاهده نشــده است، در عین 
حال جلساتی در این خصوص با حضور همکاران آتش نشان، 
شهرداری منطقه، مسئولان دریاچه و افراد متخصص در این 
زمینه برگزار و مقرر شــد از روز گذشته عملیات گشت زنی 
و جســت وجوی آتش نشانان به صورت دقیق تر و کامل تر در 
دریاچه و محیط  پیرامونی آن دقیق تر از گذشته انجام شود.

وی با بیان اینکه جســت وجوها با حضور ســه ایستگاه 
انجام خواهد شد، افزود: آتش نشــانان در محوطه پیرامونی 

دریاچه، محوطه ساحل، جنگل اطراف و همچنین با استفاده 
از قایق ســطح آب را با دقت جســت وجو خواهند کرد، اگر 
موردی از چنین حیوانی مشــاهده شــود با مشورت با افراد 
متخصص که در این کارگروه حضور دارند، نسبت به مهار و 

صید آن اقدام خواهد شد.
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی تهران با 
تاکید بر اینکه این اخبار به معنی تأیید وجود چنین حیوانی 
نیست گفت: وظیفه ذاتی آتش نشــانان دفاع از مال و جان 

شهروندان است.

آئین افتتاح شــعبه ویژه زرتشتیان شورای حل 
دادگســتری  قضایی  با حضور مســئولان  اختلاف 
 اســتان تهــران در انجمــن زرتشــتیان برگزار 

شد.
به گزارش خبرگزاری میــزان، معاون قضایی رئیس کل 
دادگســتری اســتان تهران در آییــن افتتاح شــعبه ویژه 
زرتشــتیان شــورای حل اختلاف گفت: افتتاح شورای حل 
اختلاف زرتشــتیان می تواند به صورت نمونه هم اجرا شود 
و اگر شرایط مساعد شود، حتی در اصفهان نیز می توان این 

شورا را افتتاح کرد.
حســن زاده افــزود: افتتــاح شــورای حــل اختلاف 
زرتشــتیان گامی اســت برای اینکه همه امکانات بســیج 
 خواهد شــد تا در ایــن نهاد قضایی، اقدامــات خوبی انجام 

شود.
رئیس شــورای حل اختلاف استان تهران نیز گفت: این 
شــورای حل اختلاف به این منظور راه اندازی شــده که اگر 
زرتشــتیان عزیز اختلافی داشته باشــند، به صورت درون 

خانوادگی مشکلاتشان رفع شود.
مهــدوی ادامه داد: اگر ســایر ادیان در اســتان تهران 
همچون کلیمیان و مسیحیان هم چنین درخواستی داشته 

باشند، ما درخواست آنها را اجابت می کنیم.
در ادامه اختیاری نماینده زرتشتیان در مجلس شورای 
اســلامی گفت: هدف این شورا، حل اختلاف است نه اینکه 

پرونده ای به پرونده ها اضافه شود.
در پایان، مراســم رونمایی شعبه زرتشــتیان برگزار و 

اسامی اعضای منتخب این شورا اعلام شد.

شعبهشورایحلاختلافویژهزرتشتیاندرتهرانافتتاحشد

رئیس پلیس راهور گفت: بی اطلاعی برخی رانندگان 
از جریمه در عوارضی ها به این علت اســت که اطلاعات 

وسیله نقلیه در سیستم دقیق نیست.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، سردار سیدکمال هادیانفر در 
یک برنامه تلویزیونی درباره جریمــه رانندگان در عوارضی ها و 
 عدم اطلاع آنها از جریمه های صورت گرفته، اظهارداشت: بحث
» ETC« بسیار مهم است، غالباً در پشت عوارضی ها به دلیل عدم 
توجه به جلو تصادفــات زیادی روی می داد و حوادث زیادی در 
این محدوده ها وجود داشت، در ماده 30 تأکید شده که خدمات 
پلیس و دســتگاه ها به مردم به صورت الکترونیکی ارائه شود، با 
تفاهم نامــه فرمانده نیروی انتظامی و وزیر راه، قرار شــد اعمال 

قانون در عوارضی ها به صورت الکترونیکی صورت گیرد.
مهلت 7۲ ساعته برای پرداخت عوارض آزادراهی

هادیانفر ادامه داد: اپلیکیشــن ها و درگاه هایی برای پرداخت 
عوارض آزادراهی وجود دارد و به مردم معرفی شــده است. برابر 

قانون فرد در صورت عدم پرداخت عوارض باید جریمه شــود، بر 
اســاس مصوبه اخیر دولت، نرخ جریمه از ۴0 تا 90 هزار تومان 
شناور شده است، اکنون اطلاعات افرادی که از مقابل دوربین عبور 
می کنند، به صورت الکترونیک در ابتدا، در درگاه وزارت راه ثبت 
می شود، در صورت پرداخت پول توسط فرد، هیچ جریمه ای برای 
وی اعمال نمی شــود و در صورت عدم پرداخت وجه و عبور، این 
داده در پلیس ثبت شده و نخست پیامکی به راننده تحت عنوان 
»مهلت پرداخت 7۲ ساعته عوارض« ارسال می کنیم و در صورت 

عدم پرداخت وجه، اعمال قانون انجام خواهد شد.
وی یادآور شــد: پیامک برای راننده قطعاً ارســال می شود 
چون به صورت سیستمی است اما آنجایی مشکل وجود دارد که 
اطلاعات وسیله نقلیه در سیستم دقیق نیست، اخیراً کاری انجام 
دادیم و از وزارت ارتباطات اطلاعات »شاهکار« را گرفتیم، تمام 
تلفن های همراه افراد را بر اســاس کد ملی، واحد و در سیستم 
ثبت کردیم.، مردم برای تغییر شماره و به روز کردن اطلاعات و 

آدرس می توانند به مراکز پلیس +10 و شــماره گذاری راهور در 
شهرشان مراجعه کنند همچنین در اپلیکیشن »پلیس من« نیز 

این امکانات وجود دارد.
خودروهای یورو 4 تولید شده با مدل 9۸ پلاک می شود

رئیس پلیس راهــور درباره اعلام خبر عــدم پلاک گذاری 
۲0هزار خودرو توسط پلیس، بیان کرد: در گذشته، خودروسازها، 
خــودرو را بدون پلاک به مراکز فــروش خود منتقل می کردند 
یا فروش های ســبدی داشتند اما امســال کار خوبی روی داد، 
توافق ســه جانبه ای را امضاء کردیم و تأکید بر این شد که هیچ 
خودرویی بدون پلاک و مشــخص بودن مالک، از شــرکت های 
خودروســاز خارج نشود و اکنون هیچ خودرویی که در استان ها 

و شهرها روی تریلی در حال انتقال است، بدون پلاک نیست.
هادیانفر افزود: در تولیدات خودروسازها نکته ای وجود دارد، 
در ماده هشــت قانون هوای پاک تأکید شــده بود خودروهای 
تولید شــده برای سال 9۸ باید با اســتاندارد یورو۵ تولید شود 

که خودروسازها با موضوعات موجود از جمله تحریم درخواست 
کردنــد این اتفاق در ســال 9۸ رخ ندهد و از دولت یک ســال 
تنفس گرفتند بنابراین هر خودروی تولیدشــده در سال 99 که 
قصد پلاک آن وجود دارد باید اســتاندارد یورو۵ داشــته باشد، 
تعداد زیادی خودرو تولید ســال 9۸ با اســتاندارد یورو۴ است 
که با مدل 99 مشــمول پلاک نمی شود و جمع بندی 99 بر این 
شــد که این خودروها با مدل 9۸ پلاک شود، بحث هزینه ها و 
خسارات نیز با شرکت های خودروساز است یعنی ما هیچ منعی 
برای پلاک کردن نداریم و بحث های داخلی خودروسازها است 

که باید حل شود.
ادامه طرح ترخیص موتورسیکلت های رسوبی تا ۱7 دی

وی درباره اجرای طرح ترخیص موتورسیکلت های رسوبی، 
گفت: این طرح تا 17 دی ادامه دارد، شــرایط فوق العاده است 
و درخواســت ما از مالکان موتورســیکلت این است که از طرح 

مذکور استفاده کنند.

آیین تجهیز 5۸ پژوهش ســرای دانش آموزی در 
سراسر کشور به دستگاه های زیست فناوری با حضور 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور و وزیر آموزش و 

پرورش برگزار شد.
بــه گــزارش خبرگــزاری فــارس، آییــن تجهیز ۵۸ 
پژوهش سرای دانش آموزی در سراسر کشور به دستگاه های 
زیســت فناوری با حضور ســورنا معاون علمــی و فناوری 
رئیس جمهور و محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش 
در پژوهشسرای فارابی واقع در آموزش و پرورش منطقه 1۲ 

تهران برگزار شد. 
وزیر آمــوزش و پرورش در این مراســم گفت: اتفاقات 
بزرگی در طول ۸ سال فعالیت معاونت علمی در کشور افتاده 
اســت که همکاری با آموزش و پرورش در زیست فناوری از 

نقاط مثبت در راستای منویات رهبر معظم انقلاب است.
محســن حاجی میرزایــی ادامه داد: وقتــی صحبت از 
پژوهش می شود در واقع صحبت از پیشرفت کشور است زیرا 
عمیق تر کردن اندیشــیدن با فناوری محقق می شود چراکه 

درجه توانمندی محصول، بهره مندی از فناوری است.
حاجی میرزایی افزود: باید بگویم ما بر تربیت دانش آموزان 
در آموزش و پرورش ســرمایه گذاری و تمرکز کرده ایم زیرا 

اقتدار کشور در گروی نیروی متخصص و فناور است.
وی اظهارداشــت: وجــود پژوهش ســراها در مناطــق 
محــروم نه تنها نشــان از اهمیت فعالیت ایــن مراکز دارد 

بلکــه عقب ماندگی تاریخــی در برخــورداری از آموزش با 
پژوهشسراها کمرنگ می شود.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور نیز در این مراسم 
گفت: یک اکوسیســتم جدیدی باید در حوزه آموزش انجام 
شود که نیاز به مبارزه مســتمر دارد چراکه آموزش های ما 

باید براساس نیازهای جامعه باشد،در این رابطه در همکاری 
در حوزه زیســت فناوری با آموزش و پرورش به زودی شاهد 

دستاوردهای خوبی خواهیم بود.
ســورنا ستاری با بیان اینکه ســال گذشته حدود 330 
میلیــارد تومان مربوط به فروش دســتاوردهای علمی بوده 

است، افزود: 9هزار تجهیزات آزمایشگاهی برای پژوهش سراها 
اختصاص دادیم و امیدواریم دانش آموزان بتوانند با ســرعت 

بیشتری به پیشرفت های علمی دست یابند. 
ســتاری ادامه داد: سال گذشــته نزدیک به 3۴ میلیارد 
تومان در حوزه های مختلف پژوهشی در هنرستان ها از آموزش 
و پرورش حمایت کردیم همچنین در حوزه های ســلول های 
بنیادی و هوافضا به تجهیز پژوهش سراها می پردازیم و امروز 

جز بزرگترین کشورها در حوزه بیوتکنولوژی هستیم.
به گفته وی، جهــت گیری جدید آموزش و پرورش در 
حوزه زیست فناوری باعث توسعه و پیشرفت علمی می شود.

تامین اعتبار بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان 
برای تجهیز هنرستان ها و مدارس کاردانش

خبر دیگر اینکــه وزیر آموزش و پــرورش در همایش 
بزرگداشــت روز ملــی پژوهش و آیین تجلیــل از معلمان 
پژوهنده، پژوهشگران و فناوران برگزیده گفت: امسال بیش 
از 100 میلیارد تومان اعتبار برای تجهیز هنرستان ها و مراکز 

کاردانش و ارتقا افزایش ظرفیت آنها هزینه شده است. 
به گزارش مرکز اطلاع رســانی وزارت آموزش و پرورش، 
حاجــی میرزایی افزود: خوشــبختانه در دولت تدبیر و امید 
توانستیم تعداد پژوهش سراها را در کشور از 300 پژوهش سرا 
به ۶۶۵ پژوهش ســرا افزایش دادیم و این نشان می دهد که 
رویکرد دولت یک رویکرد پژوهشــی اســت. بــه دنبال این 

هستیم که هر مدرسه تبدیل به یک پژوهش سرا شود.

تجهیز5۸پژوهشسرایدانشآموزیبهدستگاههایزیستفناوری

 جلسه قرارگاه تامین دارو و تجهیزات پزشکی با 
حضور وزیر بهداشت برگزار شد.

به گزارش وبدا، وزیر بهداشــت در ابتدای این جلســه 
با اشــاره به موضوع تامین واکســن کرونا گفت: در کارهای 
اجرایی فقط و فقط با تکیه بر دانش و توانایی نمی توان موفق 
شد، بلکه این مرحمت و لطف الهی است که نهایتاً دست ما 
را می گیرد تا از سختی ها و دشواری ها و مشکلات عبور کنیم.
ســعید نمکی در ادامه به بیــان جزییات اقدامات انجام 
شده برای تامین واکســن، برنامه ریزی برای واردات و خرید 
از کشــورهای دیگر و اتحادیه کوواکس پرداخت و دســتور 

پیگیری های لازم را به مدیران مربوطه ارائه داد.
نمکی ادامه داد: مردم عزیزمان هم بدانند که همواره به 
فکر آنها هســتیم و در این خصوص نگران نباشند. اگر قرار 
باشد واکسنی وارد شود، از مطمئن ترین منابع که در بیرون 

از این سرزمین ریسک خود را طی کرده، وارد خواهد شد.
ضرورت مستند سازی اقدامات 

در ادامــه جلســه جان بابایــی، معاون درمــان وزارت 
بهداشت با تاکید براینکه وزارت بهداشت از ابتدا از بازی های 
سیاســی و چالش ها و حاشــیه ها دور بوده و اقدامات خود 
را با برنامه ریزی پیش برده اســت، گفت: در موضوع دارو با 
استراتژی های صحیحی پیش رفتیم و با اینکه اغلب داروهای 
مطــرح برای کوویــد 19 تاثیر واضحــی در کاهش مرگ و 
میرها نداشت، فرصت ها از بیماران دریغ نشده و در کمترین 
زمان ممکــن آنها را تهیه و حتی تولید کــرده و در اختیار 
مراکز درمانی قرار دادیم، در مورد واکســن نیز چنین است 
و البته تمامی اقدامات باید مستند ســازی شود تا تلاش های 
 وزارت بهداشت و نظام سلامت در این زمینه نادیده انگاشته 

نشود.
در ادامه این نشست مباحثی در حوزه تخصیص و تامین 
ارز و ترخیص کالاهای پزشــکی از جملــه دارو و تجهیزات 
پزشــکی، مطــرح و جزییاتی از ســوی صفــوی، مدیرکل 
 تجهیزات پزشکی و شانه ساز، رئیس سازمان غذا و دارو ارائه 

شد.
تعیین قیمت پایه 

برای خرید تجهیزات پزشکی و قطعات موردنیاز 
وزیر بهداشت در ادامه درخصوص قیمت پایه برای خرید 
تجهیزات پزشــکی و قطعات موردنیاز، گفت: در این زمینه 
بایــد قیمت پایه بر مبنای ارز تخصیصی تعیین شــود تا با 
پدیده گران فروشــی و انحصار کالا مواجه نشویم و همزمان 
حمایــت لازم و هدفمند از تولید داخل در دســتور کار قرار 

گیرد. 
نمکی همچنین بر تسهیل تامین دستگاه اکسیژن ساز از 
سوی دستگاه های ذی ربط از جمله وزارت صمت و ضرورت 
تامین آن بــرای مراکز درمانی برای درمان بیماران مبتلا به 

کووید 19، تاکید کرد.
وی در مبحث تامیــن و واردات مواداولیــه، بر واردات 
مواداولیــه مرغوب و باکیفیت بالا از ســوی تولیدکنندگان 

داخلی و افزایش کیفیت تولید داخل تاکید کرد.

وزیر بهداشت:
اگر قرار باشد 

واکسن کرونا وارد شود، 
از مطمئن ترین منابع

 تأمین می کنیم 

فوت۲5۱بیماروابتلای75۰۱نفردیگر
بهکرونادرکشور

سخنگوی وزارت بهداشــت از شناسایی هفت هزار و 5۰۱ بیمار 
جدید کووید۱9 در کشور خبر داد.

به گزارش وبدا، ســیما سادات لاری دیروز گفت: از ۲3 تا ۲۴ آذرماه و بر 
اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، هفت هزار و ۵01 بیمار جدید مبتلا به 

کووید19 در کشور شناسایی شد که هزار و 3۲۲ نفر از آنها بستری شدند.
لاری با بیان اینکه مجموع بیماران کووید19 در کشــور به یک میلیون 
و 11۵ هزار و 770 نفر رســید، ادامه داد: متاسفانه در طول این مدت، ۲۵1 
بیمــار کووید19 جان خود را از دســت دادند و مجمــوع جان باختگان این 
بیماری به ۵۲ هزار و ۴۴7 نفر رســید. وی با بیان اینکه خوشبختانه تاکنون 
۸۲3 هــزار و ۲31 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارســتان ها ترخیص 
شــده اند، افزود: پنج هزار و711 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت 
شــدید این بیماری تحت مراقبت قــرار دارند، همچنین تاکنون ۶ میلیون و 

7۵0 هزار و 3۵9 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است.
به گفته ســخنگوی وزارت بهداشــت، در حال حاضر و بر اساس آخرین 
تحلیل ها، 1۲ شهرستان زرین دشت در استان فارس، بافت در استان کرمان، 
گمیشان در اســتان گلستان، آستارا، بندرانزلی، رودســر و تالش در استان 
گیلان و آمل، بهشــهر، رامســر، گلوگاه و نکا در استان مازندران در وضعیت 

قرمز، ۲۸۸ شهرستان نارنجی و 1۴۸ شهرستان در وضعیت زرد قرار دارند.

امکانپیشبینیسیلوآتشسوزی
توسطمحققانیکشرکتدانشبنیان

محققان یک شــرکت دانش بنیان با فنــاوری فضایی و تصاویر 
ماهواره ای ریســک آتش ســوزی در جنگل ها، سیلاب، تشخیص 

آلودگی های نفتی و...را از قبل پیش بینی می کنند.
مدیر یک شــرکت دانش بنیان در حــوزه هوافضا به خبرگزاری مهر گفت: 
پایه هســتیم که در حوزه فناوری فضایی با استفاده از  ما یک استارت آپ فضا
تصاویر ماهواره ای و پردازش آنها از طریق الگوریتم های علم ســنجش از دور و 
ژئوماتیک پدیده های روی زمین را شناســایی می کنیم. یاسر عشورزاده با بیان 
اینکه پایش محدوده های آب و ســیلاب، نقاط آتش سوزی، کشاورزی دقیق و... 
از جمله مواردی هستند که با این فناوری قابل شناسایی هستند، افزود: در این 
راستا توانستیم سامانه ای تحت عنوان سیستم هوشمند مانیتورینگ ماهواره ای 
را طراحی کنیم. عشورزاده با بیان اینکه تابستان امسال مطابق با ارزیابی معاونت 
علمی و فناوری، این ســامانه به عنوان یک سامانه دانش بنیان ثبت شد، ادامه 
داد: ما توانســتیم برای اولین بار در جهان الگوریتم ها و شــاخص های منحصر 
به فردی را در حوزه پایش ماهواره ای پوشــش گیاهی و آبی، تشــخیص نقاط 
آتش و تشــخیص آلودگی های نفتی و پدیده کشنده سرخ در مخزن داده ها و 
مشــاهدات زمین آژانس فضایی اروپا ثبت کنیم که این موضوع افتخار بزرگی 
برای ما و کشــور محسوب می شود. وی با  اشــاره به اقدامات شرکت با استفاده 
از این ســامانه گفت: از جمله فعالیت هایی که به صورت جدی در این شــرکت 
پیگیری می شود ریسک سیلاب، پهنه بندی و برآورد خسارت سیلاب، شناسایی 
نقاط آتش ســوزی، مراتع، جنگل ها و پیش بینی ریسک آتش سوزی هستند؛ با 
اســتفاده از این سامانه می توانیم ریسک آتش ســوزی منطقه را نیز پیش بینی 
کنیم. مدیر این یک شــرکت دانش بنیان اظهار داشت: تغییرات رطوبت خاک، 
تغییرات پوشش گیاهی، دما و... عواملی هستند که با این سامانه می توان ریسک 
آتش سوزی را پیش بینی کرد. در اوایل خرداد امسال ما چندین منطقه با ریسک 
بالای آتش ســوزی را پیش بینی کردیم که دقیقاً هم اتفاقاً افتاد. عشــورزاده با 
بیان اینکه این ســامانه علاوه بر بخش آتش سوزی در بخش سیلاب نیز به کار 
می رود، افزود: به همین ترتیب می توان ریسک سیلاب را برای هفت روز آینده 
مدیریت و پیش بینی کنیم؛ این پیش بینی ها با استفاده از پارامترهای تولید شده 
از تصاویر ماهواره ای و مدل های بارش هواشناســی در قالب سیســتم اطلاعات 
جغرافیایی قابل حصول اســت. برای مثال از مورخه 10 آبان هشدارهای لازم را 
برای آبگرفتگی مناطق جنوبی غرب کشــور در این سامانه به سازمان ها و مردم 
استان های مربوطه ارسال کردیم که دقیقاً در همان مناطق شناسایی شده بخش 

جنوبی خوزستان و بوشهر دچار آبگرفتگی و سیلاب شد.
ارائه خدمات کشاورزی دقیق 

به گفتــه وی، یکی دیگر از خدمات این ســامانه در کشــاورزی دقیق 
اســت؛ از طریق این ســامانه و پردازش تصاویر ماهواره ای، کشاورزان کشور 
با ثبت موقعیت زمین کشــاورزی خود با توجه به نوع محصولات کشاورزی، 
به صورت هوشــمند راهکارهای مصرف بهینــه کود و آب و همچنین پایش 
سلامت و کیفیت محصولات کشاورزی را به صورت مکان محور دریافت کنند. 
اکنون بالای ۸00 نفر از کشاورزان کشور به صورت رایگان از این خدمات ما 
استفاده می کنند و افزایش 30 الی ۶0 درصدی محصولات کشاورزی را تجربه 
کرده اند، چرا که این توصیه ها کاهش هزینه های کشاورز و افزایش کیفیت و 
تولید محصولات و همچنین کاهش پرتی را در برداشت به موقع در پی دارد.

هشداروتوصیههایوزارتبهداشت
دربارهآلودگیهوایتهران

رئیس گروه ســلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشــت گفت: 
کیفیت هوای تهران برای گروه های حساس ناسالم است.

به گزارش وبدا، عباس شاهســونی با اشــاره به اینکه میانگین شــاخص 
کیفیت هوای تهران دیروز عدد 133 بوده که برای گروه های حساس ناسالم 
اســت، افزود: کیفیت هوا در 13 ایســتگاه شــهر تهران بالاتر از 1۵0 و در 

محدوده ناسالم برای همه گروه ها بود. 
شاهســونی ادامه داد: با توجه به پایداری هوا تا روز چهارشنبه همچنین 
ارتباط افزایش غلظت آلاینده های هوا به خصوص غلظت ذرات معلق کوچکتر 
از ۲.۵ میکــرون و میزان ابتلا و مرگ ناشــی از کووید 19 از عموم مردم به 
خصوص گروه های حساس مانند، بیماران قلبی، ریوی، زنان باردار، سالمندان، 
کودکان، بیماران مبتلا به دیابت و آسم، می خواهیم که تا حد امکان از تردد 
در فضای آزاد اجتناب کنند. وی همچنین از مردم خواست که در این شرایط، 
پنجره محل سکونتشان را هر یک ســاعت، حداکثر پنج دقیقه، برای تهویه 

هوا باز و بسته کنند.


